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Potápi Árpád János: 2024 az együttműködő nemzet éve 
2024. február 5. – MTI, hirado.hu, Demokrata, Magyar Nemzet, Magyar Hírlap, 

PestiSracok.hu, M1, Kossuth Rádió, Felvidék.ma, KISZo.net, Krónika, PannonRTV 

2024 az együttműködő nemzet éve - mondta Potápi Árpád János, a Miniszterelnökség 

nemzetpolitikai államtitkára hétfőn Budapesten. Potápi Árpád János a tematikus évet 

ismertető sajtótájékoztatón felidézte, hogy a tavalyi Magyar Állandó Értekezleten született 

döntés arról, hogy az idei esztendő az együttműködő nemzet éve legyen. Kiemelte: a külhoni 

magyar intézményrendszer megerősítése, támogatása mellett hangsúlyos helyen szerepel a 

hálózatok építése az élet minden területén, és idén ezeknek a hálózatoknak az együttműködését 

célzó programok megvalósítását tervezi az államtitkárság. Potápi Árpád János szólt a külhoni 

magyar pedagógusok támogatásáról. Jelezte: a pedagógusszövetségek 12 ezer taggal bírnak és 

ehhez jönnek még a hétvégi iskolák. A Szülőföldön magyarul program keretében a 2022/2023-

as tanévben 221 433 gyermek és fiatal részesült támogatásban. Idén is bruttó 100 ezer forintos 

támogatást biztosítanak a szülőföldjükön magyar oktatásban részt vevő bölcsődéseknek, 

óvodásoknak, általános és középiskolásoknak, felsőoktatási hallgatóknak - közölte. Idén is 

meghirdetik a pályázati felhívást az Együttműködő Nemzet Programra, a Kőrösi Csoma Sándor 

Programra (KCSP) és a Petőfi Sándor Programra (PSP). 2023-ban a KCSP-be és PSP-be 132 

ösztöndíjas kapcsolódott be – jelezte. 

 

A családok, vállalkozók, gazdák és önkormányzatok támogatását tekinti 

prioritásnak az RMDSZ a parlament tavaszi ülésszakán 
2024. február 5. – MTI, Rmdsz.ro, Maszol.ro, Krónika, Vajma.info,  

A családok jobb megélhetését, valamint a vállalkozók, gazdák és önkormányzatok támogatását 

jelölte meg prioritásként a Romániai Magyar Demokrata Szövetség (RMDSZ) a bukaresti 

parlament tavaszi ülésszakának kezdete alkalmából, hétfőn kiadott közleményében. A 

szövetség szenátusi és képviselőházi csoportja együttes frakcióülést tartott a hétvégén, és céljai 

között határozta meg a kormány vállalkozókkal és gazdákkal szemben hozott megszorító 

intézkedéseinek korrigálását, valamint a központi hatóságok és az állampolgárok között 

megingott bizalmi kapcsolat helyreállítását. A tavaly június óta ellenzékben lévő magyar 

politikai szervezet az ígérte: törvénytervezeteinek elfogadtatása révén akar jobb megélhetést 

teremteni a családok számára. "Megteremtjük a lehetőséget, hogy a koraszülött gyerek szülője 

akár három év gyereknevelési szabadságot is igényelhessen. Bővítjük az ikergyerekeket nevelő 

szülőket megillető jogokat. Családbarát munkaprogrammal serkentjük az édesanyák 

munkapiacra való visszatérését. Jelzáloghitelek kamattámogatását szorgalmazzuk fiatal 

családosoknak. Határozott lépéseket teszünk az iskolai bullying jelenség tudatosítására és 

visszaszorítására" - sorolta az RMDSZ. 
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RMDSZ-szakpolitikus: hatékonynak bizonyult a román nyelv sajátos tanterv 

szerinti oktatása a magyar osztályokban 
2024. február 5. – MTI, hirado.hu, Magyar Hírlap 

Romániában hatékonynak bizonyult a román nyelv sajátos tanterv szerinti oktatása a magyar 

tannyelvű osztályok számára, és folyamatban van a konzultáció a pedagógusokkal, hogy 

hogyan lehetne még hatékonyabbá tenni - mondta a Romániai Magyar Demokrata Szövetség 

(RMDSZ) oktatásért felelős ügyvezető alelnöke a Transtelex hírportálnak nyilatkozva. 

Mihályfalvi Katalin az erdélyi magyar hírportálon hétfőn megjelent interjúban elmondta: a 

magyar nyolcadik osztályos diákok román nyelv és irodalom vizsgákon elért eredményeiben 

2018-tól, ha nem is látványos, de folyamatos javulás észlelhető. 2018-ban 53 százalék volt 

azoknak a magyar diákoknak az aránya, akik elérték a romániai közoktatásban átmenőnek 

számító ötösön felüli jegyet, míg 2022-ben ez csaknem 60 százalékuknak sikerült. Hozzátette: 

ez az arány növekedni fog, mert az új innovatív tantervek új módszereket követelnek, melyekre 

át kell állniuk a pedagógusoknak. 

 

Hargita megye: civil pályázatokon keresztül erősítik a kapcsolatot a szórvány 

megyékkel 
2024. február 5. – maszol.ro 

Borboly Csaba, Hargita Megye Tanácsának elnöke és Décsei Attila, Beszterce-Naszód megye 

alprefektusa az összetartozás jegyében tartott közös online megbeszélést február elején. Az 

egyeztetésen részt vettek a megyei alintézmények, a Csíkszeredai Megyei Sürgősségi Kórház, a 

Kájoni János Megye Könyvtár, a három kulturális központ, a Hargita Kiadóhivatal, Vámszer 

Géza Művészeti Népiskola, valamint Hargita Megye Tanácsának Hegyi és Barlangimentő 

Közszolgálatának vezetői és képviselői. A megbeszélés alkalmával bemutatták az 

alintézmények tevékenységi terveit, programjait és különböző eseményeit, amely mentén 

olyan közös pontokat és kapcsolódási felületeket kerestek, ami mindkét fél számára pozitív 

eredményeket hozhat. Zonda Erika, a megyei tanács Programok és projektek 

vezérigazgatóságának vezetője bemutatta azon civil pályázatokat, amelyekre az idén más 

megyékből is pályázhatnak. Ezzel is teret adva és lehetőséget teremtve a szórványtelepülések 

magyarságának megtartásához, a kultúra, a közösség összetartó erejét növelő programok 

létrehozásához. 

 

Kereskényi Gábor idén is versenybe száll Szatmárnémeti polgármesteri székéért 
2024. február 5. – Krónika, maszol.ro 

Újabb polgármesteri mandátumot vállalna Kereskényi Gábor, Szatmárnémeti RMDSZ-es 

színekben megválasztott elöljárója – közölte hétfőn a politikus egy sajtótájékoztatón. A jelenleg 

második polgármesteri mandátumát töltő Kereskényi Gábor újságírói kérdésre elmondta: ha 
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https://hirado.hu/kulfold/cikk/2024/02/05/rmdsz-szakpolitikus-hatekonynak-bizonyult-a-roman-nyelv-sajatos-tanterv-szerinti-oktatasa-a-magyar-osztalyokban
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az RMDSZ és a lakosság támogatja, a 2024-es romániai önkormányzati választásokon kész 

újabb jelöltséget vállalni. Megvan az akarat és megvan a stratégia is, úgyhogy vállalom, hogy 

az RMDSZ színeiben 2024-ben is versenybe szálljak a szatmárnémeti polgármesteri székért” – 

idézte Kereskényi Gábort a Szatmári Friss Újság. Az Agerpres hírügynökség beszámolója 

szerint a polgármester emlékeztetett: csapatban dolgozik, az RMDSZ 2020-ban így nyerte el a 

román-magyar határhoz közeli szatmári megyeszékhely vezetését. Ha idén is megkapják a 

politikai alakulat helyi választmányának a lakosság véleményére is alapozó támogatását, 

folytatják a munkát – mutatott rá a politikus. 

 

Műemlékvédelmi szakember: példaértékű a gyulafehérvári fejedelmi palota 

főépületének felújítása 
2024. február 5. – MTI, hirado.hu, Krónika 

Példaértékű Erdélyben a gyulafehérvári fejedelmi palota főépületének felújítása, az itteni vár 

teljes rehabilitációja - mondta az MTI-nek Guttmann Szabolcs műépítész, műemlékvédelmi 

szakember azt követően, hogy a főépület és az abban berendezett Erdélyi Fejedelmek Palotája 

múzeum hétfőn megnyitotta kapuit a nagyközönség előtt. A felújítási munkálatokat, az abban 

részt vevő népes szakembercsapatot vezető építészként irányító kolozsvári szakember 

hangsúlyozta: az épület történelmi értéke kimagasló, három belső udvarával már a 

középkorban egyedi épületegyüttese volt Erdély római katolikus püspökségének, mellette a 

székesegyházzal. A 16. században fejedelmi palotává alakították át az Erdélyi Fejedelemség 

jeles uralkodói. "Ez nagyon fontos periódusa az épületnek, mert innen irányították az erdélyi 

politikát, fejlődést. Tehát gyakorlatilag 150 évig ez volt Erdély központja" - mutatott rá. 

Emlékeztetett arra, hogy az épületegyüttes egy része az ellenreformáció idején ismét 

püspökségi rezidencia lett, nagyobb részét 1690 után a Habsburg adminisztráció kaszárnyává 

alakította, és több mint három évszázadon át a hadsereg használta. 

               
Június 8-án lesz Szlovákiában az európai parlamenti választás 
2024. február 5. – Ma7.sk, Felvidék.ma, Új Szó 

Június 8-án lesz Szlovákiában az európai parlamenti választás. A szlovákiai választók idén 

eggyel több, 15 EP-képviselőt választanak, mint 2019-ben – tájékoztatott választási honlapján 

az Európai Parlament. Összesen 720 EP-képviselő lesz, 15-tel több, mint eddig. A pártoknak és 

koalícióknak 90 nappal a választás előtt kell leadniuk jelöltlistájukat az állami választási 

bizottságnak. A választáson 5 százalékos eredményt kell elérni ahhoz, hogy a párt képviselőt 

küldhessen az EP-be. A szlovákiai EP-választáson nem lehet külföldről szavazni. 

 

Még mindig magyar szó nélkül közlekednek a csallóközi cseh vonatok! 
2024. február 5. – Ma7.sk 

Decembertől már a Leo Express vonatai biztosítják a vasúti közlekedést a Komárom-

Dunaszerdahely-Pozsony vonalon, de a kétnyelvűséggel vannak problémák. Az elmúlt években 
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https://hirado.hu/kulfold/cikk/2024/02/05/peldaerteku-a-gyulafehervari-fejedelmi-palota-foepuletenek-felujitasa
https://hirado.hu/kulfold/cikk/2024/02/05/peldaerteku-a-gyulafehervari-fejedelmi-palota-foepuletenek-felujitasa
https://ma7.sk/aktualis/junius-8-lesz-szlovakiaban-az-europai-parlamenti-valasztas
https://ma7.sk/kavezo/meg-mindig-magyar-szo-nelkul-kozlekednek-a-csallokozi-cseh-vonatok
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megszokhattuk, hogy a vonatokban magyarul is bemondták az állomások nevét, az elmúlt 

három évben Kerekes Vica hangján. A Leo Express vonatai viszont kizárólag szlovákul 

„kommunikálnak” az utasokkal. Emil Sedlařík, a vállalat szóvivője továbbra is csak annyit 

mondott ennek kapcsán, hogy dolgoznak a magyar nyelvű fedélzeti jelentésen, de minden más 

téren kommunikálnak magyarul. 

 

Hasznos segítség a magyar sport felvidéki szurkolóinak! Mi is az a Nemzeti 

Virtuális Tér? 
2024. február 5. – Ma7.sk 

Az elmúlt évek médiapiaci eseményeinek hatására egyre több nem szlovákiai csatorna adása 

került blokkolásra az országban, ennek eredményeként pedig sok esetben a magyar 

sporteseményeket is csak szlovák közvetítés mellett nézhettük, ha egyáltalán tudtuk. Egyre 

gyakrabban fordult elő, hogy hiába adta az M4Sport is élőben a DAC rangadóját, a felvidéki 

szurkolók csak a fizetős hazai csatornán nézhették a szolgáltató blokkolása miatt. Az ilyen és 

hasonló problémákra jelent megoldást az idén januárban induló Nemzeti Virtuális Tér (NVT). 

Ennek köszönhetően a határon túli magyarok számára egy egyszerű regisztrációt követően 

lehetővé teszi többek között a magyar közmédia által sugárzott médiatartalmakhoz való 

ingyenes hozzáférést. 

 

Politikai kihívások és az emberi kapcsolatok: a média szerepe a szlovákiai 

választásokon 
2024. február 5. – Felvidék.ma 

A Miniszterelnökség Nemzetpolitikáért Felelős Államtitkársága a Magyarság Háza Galériában, 

február 5-én sajtóreggelit szervezett, ahol Potápi Árpád János nemzetpolitikáért felelős 

államtitkár tájékoztatást adott az idei nemzetpolitikai tematikus év céljairól, tervezett 

programjairól és aktuális nemzetpolitikai kérdésekről. Az államtitkár a kérdésre, miszerint 

hogyan látja a felvidéki média szerepét a szlovákiai államfő- és európai parlamenti 

választásokon úgy felelt: “a média nem csupán tájékoztatási eszközként szolgál, hanem 

meghatározó szerepet játszik az emberi kapcsolatok építésében is.” Hangsúlyozta, hogy a 

személyes kapcsolatokra való odafigyelés elengedhetetlen. Hozzátette, a személyes 

találkozásoknak és az élő beszélgetéseknek van egyedi ereje, amit a média nem tud pótolni. 

 

Az SZMPSZ meghirdette természettudományi vetélkedőit 
2024. február 5. – Felvidék.ma 

A Szlovákiai Magyar Pedagógusok Szövetsége számára mindig is fontos volt a 

tehetséggondozás, a diákok tudásának fejlesztése, kreativitásának támogatása. Így a 

pedagógustársadalom szakmai segítsége mellett évek óta számos pályázatot hirdet a felvidéki 

fiatalok számára. Ennek keretein belül hirdette meg az ÖKO-LOGIKA Környezetvédelmi 

Csapatversenyt és a Felvidéki Fizikaversenyt. Míg előbbinek célja a globális fenntarthatósági 
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problémákban való rendszerszemléletű gondolkodás fejlesztése, addig utóbbi célja a magyar 

iskolába járó tehetséges diákok érdeklődésének fizika felé való irányítása. 

 

Az SZMPSZ meghirdette az irodalmi és képzőművészeti pályázatait 
2024. február 5. – Felvidék.ma 

A Szlovákiai Magyar Pedagógusok Szövetsége évek óta számos pályázatot hirdet a felvidéki 

fiatalok számára. A napokban hirdette meg az irodalmi és képzőművészeti értékőrző és teremtő 

pályázatokat. Idén 17. alkalommal szervezi a Szlovák Nemzeti Múzeum – A Szlovákiai Magyar 

Kultúra Múzeumával karöltve a Harmos Károly Országos Képzőművészeti Pályázatot. A 

hagyományokat követve a legjobbnak ítélt alkotásokból kiállítás nyílik Pozsonyban, az SZNM 

– a Szlovákiai Magyar Kultúra Múzeumában. Társszervezőkkel közösen szintén 17. alkalommal 

szervezi meg a Kaszás Attila Versmondó Fesztivált a Kárpát-medencei magyar tanulók részére. 

Ezenkívül 18. alkalommal hirdeti meg a Jókai és kora irodalmi-műveltségi vetélkedőt. 

 

Selye 100: egy rendezvénysorozat legemlékezetesebb pillanatai a Selye János 

Gimnáziumban 

2024. február 5. – Felvidék.ma 

Andruskó Imre, a Selye János Gimnázium igazgatója a 2023/24-es tanévben hirdette meg a 

Selye 100 emlékévet. A 100 esztendővel ezelőtt érettségizett tudós életéről egy gazdag 

programsorozat keretein belül emlékeznek meg. Május elején a komáromi Duna Menti 

Múzeum jóvoltából Selye János életéről szabadtéri kiállítás nyílik, melyet Keszegh Béla 

polgármester nyit meg. Május 13-án a Selye 100 szakmai nap keretei között a középiskolások 

körében meghirdetett Selye 100 nevű kutató diákprogram várva várt döntőjének 

megrendezésére kerül sor. A szakmai nap keretein belül neves vendégek előadásaira is sor 

kerül, többek között dr. Balogh Csaba, Magyarország pozsonyi nagykövete előadását is 

meghallgathatjuk. 

 

Hagyományos farsangi sütés a Szőgyéni Tájház és Régészeti Múzeum portáján 
2024. február 5. – Felvidék.ma 

Február első hétvégéjén tartotta meg az érsekújvári Thain János Múzeum mellett működő 

Szőgyéni Tájház és Régészeti Múzeum azt a hagyományőrző családi rendezvényt, mely 

„Süssünk, süssünk valamit!” néven híresült el Szőgyénben és a régióban. A szervezők a 

rendezvénysorozattal a régi hagyományos szőgyéni receptek titkait kívánják megosztani 

minden korosztály részére. Svajcer Edina, az intézmény háziasszonya ismertette a régi farsangi 

szokásokat, azokat a lehetőségeket, melyek a paraszti kultúrában a pihenést és a szórakozást 

jelentették, a farsangi alakoskodó játékokat, mulatozásokat, melyek hamvazószerdáig 

tartottak. Ezúton a csörögefánk került a rendezvény középpontjába, melynek titkaiba Dukony 

Magdolna avatta be a résztvevőket. 
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https://felvidek.ma/2024/02/hagyomanyos-farsangi-sutes-a-szogyeni-tajhaz-es-regeszeti-muzeum-portajan/


 

 

Napi Nemzetpolitikai Sajtószemle – 2024. február 6. 

. 

 

Paláston is lehet csatlakozni a Felföldi Dalia Iskolához 
2024. február 5. – Felvidék.ma 

A Felföldi Dalia Iskola vezetője, Kopecsni Gábor és kisfia, Kopecsni Sólyom az iskola palásti 

csapatának vezetőivel, Hojsza Péterrel és Lukáč Benjaminnal bemutatókat tartottak az 

ipolysági iskolákban. A Felföldi Dalia Iskolában magyar nemzeti harcművészetet lehet tanulni. 

Hét rovása van az iskolának: szablya, íj, fokos, bot, karikás ostor, hajítófegyverek és a magyar 

népi birkózások. Az iskola központja Gömörpéterfala, de a Felvidék több területén is vannak 

csapataik. Az utóbbi napokban Ipolyságon, a Műszaki és Szolgáltatóipari Szakközépiskolában, 

a Szondy György Gimnáziumban, a Fegyverneki Ferenc Közös Igazgatású Katolikus Iskolában 

és a Pongrácz Lajos Alapiskolában tartottak ízelítőt a harcosok. 

 

30 éves a Kortárs Magyar Galéria Dunaszerdahelyen 
2024. február 5. – Új Szó 

A helyiek által a mai napig Vermes-villának hívott, önkormányzati fenntartású galéria a kerek 

évforduló alkalmából egy ünnepi kiállításnak adott otthont. A jubileumi rendezvényen többen 

is felszólaltak, köszöntőt mondott Iván Péter, a Kortárs Magyar Galéria igazgatója, Hájos 

Zoltán, Dunaszerdahely polgármestere, Szilágyi Péter, nemzetpolitikáért felelős helyettes 

államtitkár, Forró Krisztián, a Szövetség párt köztársaságielnök-jelöltje, valamint Szakáll 

Mária festőművész, aki a kiállítás kurátora volt. A polgármester után Szilágyi Péter, 

nemzetpolitikáért felelős helyettes államtitkár állt a közönség elé, aki kijelentette, hogy a 

Kortárs Magyar Galéria nem csak Dunaszerdahely, hanem a Kárpát-medencei összmagyarság 

szempontjából is egy meghatározó intézmény. 

 

Ismét az első negyvenben 
2024. február 5. – Új Szó 

Harmadszor indul a Phoenix RT a Duna Televízió A Dal című műsorában, amelyben az év dalát 

keresik. A zenekar tagjai elárulták, hogy leginkább minél szélesebb közönséghez szeretnének 

eljutni. Az elsőválogatón már túl vannak. „Nem azzal a céllal jelentkeztünk a mostani versenybe 

sem, hogy megnyerjük. Persze örülnénk, ha minél tovább eljutnánk, de leginkább az új 

dalunkat és magunkat szeretnénk megmutatni, és képviselni a Felvidéket a versenyen. 

Reméljük, így jobban beírjuk magunkat a zenei köztudatba” – fogalmazott Puss Tamás. A Dal 

2024-be 500-an jelentkeztek, ebből 60-an vehettek részt az előválogatón decemberben, 

közülük 40 jutott be az élő show-ba. A Phoenix RT is bekerült a negyvenbe. 

 
Tavaszra átadják a szabadkai Népszínház felújított épületét 
2024. február 6. – Vajma.info 

Igor Mirović tartományi kormányfő Stevan Bakić szabadkai polgármesterrel hétfőn 

megtekintette a szabadkai Népszínház átépítésének befejező munkálatait. - Minden 

rendelkezésre álló forrást felhasználtunk annak érdekében, hogy a következő hónapokban 
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https://felvidek.ma/2024/02/palaston-is-lehet-csatlakozni-a-felfoldi-dalia-iskolahoz/
https://ujszo.com/regio/30-eves-a-kortars-magyar-galeria-dunaszerdahelyen-kepek
https://ujszo.com/kultura/ismet-az-elso-negyvenben
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üzembe helyezhessük a volt Jugoszlávia legrégibb színházépületét – mondta Mirović, aki 

hozzátette: az épület a kultúra temploma lesz, művelődési rendezvények színhelye, olyan, 

amire büszkék lehetünk, és ahol a művészek egy ilyen nagy és sikeres városhoz méltó 

körülmények között alkothatnak. A Népszínház tavaszra átadásra kerülhet, ez a véleménye 

minden érintettnek, akik a munkálatokban részt vesznek, jelentette ki Mirović. 

 

Névtelenül is bejelenthetjük a nyelvi jogsértéseket 
2024. február 5. – PannonRTV 

Elérhető a Magyar Nemzeti Tanács Zsebtükör nevű alkalmazása. Az MNT applikációja lehetővé 

teszi a nyelvi jogsértések dokumentálását és bejelentését akár anonim módon is. A Pannon TV 

Közügyek című műsorában Tóth Ramóna, az MNT Végrehajtó Bizottságának hivatalos 

nyelvhasználattal megbízott tagja elmondta, az alkalmazás megjelenése és fejlesztése egy újabb 

lépést jelent a magyar kisebbségi jogok védelmében. Tóth Ramóna, az MNT Végrehajtó 

Bizottságának hivatalos nyelvhasználattal megbízott tagja: „Az első lépésekben az alkalmazás 

felajánlja, hogy anonim is lehet használni, így a polgárok akkor is megismerhetik ha nem 

jelentkeznek be, hogy milyen jogaik vannak az önkormányzatban, a közigazgatási hivatalban, 

külön az anyakönyv hivatalt feltüntettük, valamint a közjegyzőnél, bíróságon, rendőrségen. 

  

Holnap tartják a szerbiai köztársasági képviselőház alakuló ülését 
2024. február 5. – PannonRTV 

A december 17-i választáson részt vevő 18 listából tíz szerzett képviselői mandátumot és 

lehetőséget a parlamenti munkában való részvételre. Napirenden szerepel majd a képviselők 

mandátumának hitelesítése, a házelnök és a képviselőház alelnökeinek megválasztása, a 

főtitkár kinevezése, a munkatestületek tagjainak megválasztása, valamint a nemzetközi 

szervezetek munkájában részt vevő állandó parlamenti küldöttek megválasztása is A december 

17-i voksolást a Szerb Haladó Párt Aleksandar Vučić – Szerbia nem állhat meg nevű lista nyerte 

meg, és összesen 129 mandátumot szerzett. A VMSZ 4434 szavazattal kapott többet, mint a 

2022-es választásokon, így egy fővel bővült a frakciójuk, hat képviselőjük lesz.  
 

VM4K: Urbán András lesz a Csütörtök esték e heti vendége 
2024. február 5. – Vajma.info 

A VM4K Csütörtök esték elnevezésű programsorozatának február 8-ai beszélgetésén Urbán 

András Jászai Mari-, Hevesi Sándor- és Bojan Stupica-díjas rendező, az Újvidéki Színház 

igazgatója lesz a vendég egy gondolatébresztő és színvonalas beszélgetés erejéig. A 

Vendégségben színházaink című beszélgetéssorozat mostani eseményének moderátora dr. Góli 

Kornélia dramaturg, az Újvidéki Művészeti Akadémia tanára lesz. A rendezvényt február 8-án, 

csütörtökön 19 órai kezdettel tartják a VM4K klubhelyiségében. A belépés ingyenes, de 

helyfoglaláshoz kötött. Regisztrálni a 024/672-110-es telefonszámon, a vm4k@vm4k.org.rs e-

mail-címen vagy a VM4K Facebook-oldalán üzenetben lehetséges. 
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Visszakapja a kárpátaljai magyarság a 2015 előtti jogait 
2024. február 5. – Magyar Nemzet 

A kárpátaljai magyarság jogainak a visszaadását a legmagasabb szinten támogatja az ukrán 

politika – mondta Potápi Árpád János, a Miniszterelnökség nemzetpolitikáért felelős 

államtitkára egy sajtóeseményen. Az államtitkár szólt arról, meg kellene vizsgálni, mi vezetett 

egy szélsőségesen nacionalista román párt megerősödéséhez, ami valószínűleg még folytatódni 

fog. Ezenkívül ismertette a 2024 az együttműködő nemzet éve program részleteit is, kitérve 

arra, hogy meg fogják keresni azokat az iskolákat, amelyek eddig egyetlen diákot sem küldtek 

a Határtalanul programba. Az államtitkár hangsúlyozta: a Kárpátalján élők véleményére voltak 

kíváncsiak, a helyi szervezeteket is bevonták, nem Budapesten találták ki, hogy mi lenne a jó a 

határon túliaknak. 

 

Berki Marianna: „Arra törekszünk, hogy minél több kárpátaljai vállalkozás 

támogatásban részesüljön” 
2024. február 5. – Karpat.in.ua, karpataljalap.net 

A kárpátaljai magyar gazdaságfejlesztés megmaradt lehetőségeiről, az „Egán Ede” Kárpátaljai 

Gazdaságfejlesztési Központ Jótékonysági Alapítvány működéséről beszélgettünk Berki 

Mariannával, az alapítvány igazgatójával, akitől megtudhattuk, hogy két támogatási 

programjuk folyik jelenleg, és továbbra is arra törekszenek, hogy minél több kárpátaljai 

vállalkozást támogatásban részesítsenek. – A titkosszolgálat és az ügyészség is vizsgálta az 

alapítvány tevékenységét. Hol tart most ez az ügy? – 2017 óta folyik eljárás az alapítvány ellen 

szeparatizmus, valamit az ország területi egysége elleni, az államhatárok megváltoztatására 

alkalmas tevékenységek finanszírozásának vádjával. Mint ismeretes, 2020 novemberében az 

Ukrán Biztonsági Szolgálat (SZBU) házkutatást végzett a szervezetünk székházában, 

kihallgatták az alapítvány vezetőségét, munkatársait, illetve több pályázót is. Az ügy és a 

vizsgálat továbbra sem zárult le, az ügyészség nem tudja bizonyítani az alaptalanul kreált 

vádakat. 

 

Ismét Kárpátaljára látogat a Katolikus Karitász orvosmissziója 
2024. február 5. – MTI, hirado.hu, Magyar Hírlap, Vasárnap.hu, Felvidék.ma, Vajma.info, 

Kárpátinfo.net, Karpat.in.ua, KISZo.net 

A kárpátaljai Szent Mihály Gyermekotthonban tartja orvosmissziójának 67. szűrését hétvégén 

a Katolikus Karitász. A karitatív szervezet az MTI-hez hétfőn eljuttatott közleményében azt írta, 

hogy az orvosmisszió munkatársai hat és fél éves fennállásuk alatt már három alkalommal 

jártak a ráti intézményben, ahol prevenciós vizsgálatokat végeztek a gyermekek körében. Az 

otthon lakóinak ingyenesen nyújtják a szolgáltatást. Az esemény második napján, szombaton 

Spányi Antal megyés püspök, a Katolikus Karitász elnöke és Écsy Gábor, a szervezet országos 
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igazgatója is felkeresi a kárpátaljai intézményt, ahová ellátogat Magyarország ungvári 

főkonzulátusa képviseletében Vida László első beosztott konzul - tudatták a közleményben. 

 

Zelenszkij a hadiállapot és a mozgósítás meghosszabbítását javasolja 
2024. február 5. – karpataljalap.net 

Február 5-én, hétfőn Volodimir Zelenszkij elnök benyújtotta a Legfelső Tanácsnak azokat a 

törvényjavaslatokat, amelyekben a hadiállapot és az általános mozgósítás meghosszabbításáról 

szóló rendeletek jóváhagyását indítványozza – közölte a DW. Az 10456. és 10457. nyilvántartási 

számú dokumentumok megjelentek a parlament honlapján. Ezekben február 14-től 90 nappal 

javasolják a szóban forgó intézkedések meghosszabbítását Oroszország folytatódó Ukrajna 

elleni agressziója miatt. 

 

Elektronikus sajtó 

 
Határok nélkül 

2024. február 5. – Kossuth Rádió 

 

A béke megteremtésének fontossága és a kárpátaljai magyarság helyzetére való 

figyelemfelhívás is szerepelt Szili Katalin miniszterelnöki főtanácsadó beszédében, amelyet 

Washingtonban, a 90 ország mintegy kétezer vendégének részvételével tartott 71. Nemzeti 

Imareggelin mondott el múlt csütörtökön.  Meg kell tenni azokat a fontos lépéseket, amelyek 

elvezetnek a béke és a világ biztonsága felé- mondta Szili Katalin, ezért tartotta fontosnak, hogy 

a magyar delegáció is részt vegyen az imareggelin. Az Egyesült Államok hagyományos 

spirituális eseményét idén két helyszínen rendezték, a törvényhozás épületében és egy 

belvárosi rendezvényteremben Washingtonban.  

 

Szili Katalin Washingtonban a nagykövetségen magyar szervezetek vezetőivel, képviselőivel 

találkozott, akiknek beszámolót tartott "Béke és biztonság" címmel a magyar kormányzati 

politikáról és nemzetpolitikáról, az "együttműködő nemzet évének" nyitányán. Pataki 

Ildikóval, a Diaszpóra Tanács új észak-amerikai regionális elnökével, aki San Francisco-ból 

érkezett Washingtonba.  

 

A Temes megyei tanfelügyelőség elfogadta a megye beiskoláztatási tervét. A magyar 

iskolahálózatban nem lesz változás a következő tanévben. Nyolcadikban az utóbbi évek 

átlagánál több diák végez, így várhatóan nem lesz gond az induló kilencedik osztályokkal- 

mondta Halász Ferenc főtanfelügyelő-helyettes. 
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Harmadik hete tart a kárpátaljai diákok téli táboroztatása a Rákóczi szövetség szervezésében a 

Sátoraljaújhelyi központban. Ebben a turnusban mintegy 150 Felső-Tisza vidéki és ugocsai 

iskolás vesz részt a programban.  

 

Szejkefürdőre vonatoztak székelyudvarhelyi kisdiákok az Orbán Balázs látogatóközpontba. 

Szombaton Székelyudvarhelyen, a városközpontban álló szobránál emlékeztek a polihisztorra, 

majd a szejkefürdői sírjánál helyeztek el koszorúkat. 195 éve született Orbán Balázs, a 

legnagyobb székely.  

 

Ismét több százan ropták a csángó táncokat szombaton a budapesti Millenáris Központban. A 

27. Csángó bál színpadi műsora után hajnalig szólt a zene, dobbantak a lábak, de volt 

könyvbemutató, kiállítás és népművészeti vásár is. Az évről évre megszervezett bál programját 

összeállítani nem könnyű, hiszen igen sok szokást már láthatott a közönség a színpadon. Erről 

is beszélt az egyik koreográfus, a szervező Benke Gráci. 

 

A hétvégén tartották a lápi disznótorost Nagyecseden. A rendezvényen jelentették be, hogy 

Nagyecsed és a székelyföldi Komandó testvér települési szerződést ír alá rövidesen Komandón. 

Erdődiek még a hagyományos disznótorról beszéltek, Komandó és Nagyecsed polgármestere 

pedig a jövőbeni lehetőségeket vázolták fel.   

 

Csíkszentmiklós azon székelyföldi települések egyike, ahol még a kerítés is kolbászból van. 

Legalábbis évente egyszer a kolbászfesztiválon. Vasárnap immár tizenegyedik alkalommal 

„disznólkodtak” a településen és szervezték meg a fesztivált, a csíki csapatok mellett beneveztek 

a magyarországi testvértelepülések csapatai is. 


